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Képviselő-testületi ülésekről jelentjük… 
 

2015. október 8. 17:00 óra – rendkívüli képviselő-testületi ülés 

Napirend: 

1. Terepjáró beszerzés önerejének biztosítása – a képviselő-testület megszavazta és határozatot 

hozott az önerő biztosításáról  

2. Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítása (az önkormányzat köte-

lező feladatainak, illetve szakmai alaptevékenységének kormányzati funkció szerinti megje-

lölésére irányuló) – rendeletben fogadta el a képviselő-testület 

2015. október 26. 17:00 óra – képviselő-testületi ülés 

Napirend: 

1. Polgármester úr beszámolója a két ülés között végzett munkájáról. 

2. A foglalkoztatás helyzete Mátraderecskén, a munkanélküliek számának alakulása, lehetősé-

gek a foglalkoztatás területén témakörökről számolt be Utassy Csaba, a Heves Megyei 

Kormányhivatal Pétervására Járási Hivatala osztályvezetője (az adott időszak számadatai: 

13 fő álláskeresési ellátásban, 59 fő foglalkoztatást helyettesítő támogatásban részesül, 88 

fő közfoglalkoztatásban vesz részt, 55 fő együttműködő álláskereső, ellátásban nem része-

sül). 

3. A Mátra-Humán Kft. beszámolója a Mátraderecskei Telephely foglalkoztatási helyzetéről 

(85 fő alkalmazottból 50 fő mátraderecskei lakos). 

4. A Mátraderecskei Polgárőr Egyesület tevékenységéről Ivicz Tibor egyesületi elnök számolt 

be. 

5. A község sportját értékelte Kovács István SE elnök, és Fónad Ottó DSE elnök. 

6. Egyebek napirendi pont alatt a SZOKEB elnöke 2 fő támogatását javasolta, akik az Arany 

János Tehetséggondozó Programban tanulnak tovább – a képviselő-testület megszavazta és 

határozatot hozott. 

 Egyebek napirendi pont alatt létrehoztuk a Települési Értéktár Bizottságot. 

Egyebek napirendi pont alatt került sor Mátraderecske egyes településrészeinek gyógyhellyé 

nyilvánítási folyamatáról és a gyógyhelyfejlesztési stratégia elkészítéséről. 

2015. november 23. 17:00 óra – képviselő-testületi ülés 

A képviselő-testületi ülés előtt 16:00 órától közmeghallgatást tartott a testület, amelyen 2 fő 

mátraderecskei lakos mondta el észrevételeit. 

 

Napirendi pontok a testületi ülésen: 

1. Mátraderecske egyes településrészeinek gyógyhellyé nyilvánítása. 

2. Az Önkormányzat és bizottságai 2016. évi munkatervének elfogadása. 

3. A 2016. évi átmeneti gazdálkodásról szóló rendeletet fogadta el a testület. 

4. A képviselők által felvetett indítványok, bejelentések végrehajtásáról tájékoztatott Polgár-

mester úr. 

5. A képviselő-testület zárt ülésen hozott döntést a Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíj 

Pályázatra benyújtott egyéni pályázatokról. A képviselő-testületi ülés előtt a SZOKEB érté-

kelte a beérkezett pályázatokat, és megtette javaslatát.  

2015. december 1. – rendkívüli képviselő-testületi ülés 

Napirend: 

1. Központi orvosi ügyelettel kapcsolatos egyeztetés dr. Csiki Katalin doktornővel, a 

Farmavizit Kft. vezetőjével 

 

(folytatás a 3. oldalon) 
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(folytatás a 2. oldalról) 

2015. december 15. – képviselő-testületi ülés 
Napirend: 

1. Beszámoló a Mátraderecskei Közös Önkormányzati Hivatal 2015. évi munkájáról. 

2. Tájékoztató a háziorvosi-, védőnői szolgálat és a KMB rendőr munkájáról. 

Mindkét napirendi pont beszámolóit elfogadta a képviselő-testület.  

2015. december 21. – rendkívüli képviselő-testületi ülés 

Napirendi pontok: 

1. Az Önkormányzat 2016. évi közbeszerzési tervének módosításáról döntött a testület. 

2. A központi orvosi ügyeleti tevékenység ellátása tárgyában indított nyílt közbeszerzési eljá-

rás eredményéről tájékozódott, és azt elfogadta a képviselő-testület.  A közbeszerzési eljá-

rást a Farmavizit Kft. ajánlata nyerte meg. 

2016. január 27. 17:00 óra –  képviselő-testületi ülés 

Napirend: 

1. Az Önkormányzat 2016. évi költségvetésének részletes tárgyalása. 

2. Egyebek 

Balákné Kovács Klára 

 

Elfogadott 2016-os költségvetés  
és fejlesztési tervek 

 

2016. február 24-én a képviselő-testület elfo-

gadta az önkormányzat ez évi költségvetését. 

A kötelező feladatok ellátása biztosított. Az 

alpolgármester asszony és a képviselők to-

vábbra sem tartanak igényt a tiszteletdíjukra. 

A Kincses Fürdőt idén nem tudjuk üzemeltet-

ni, mert a kút tönkrement, de már február kö-

zepén elindítottuk az új kút tervezését. Ezek 

mellett a gyógyhellyé nyilvánításhoz és új ren-

dezési tervhez be kellett terveznünk több mint 

10 millió forintot. Továbbra is megrendezzük 

a Palóc Párnafesztivált, az Egészségnapot, a 

Falusi Karácsonyt, a Doni Megemlékezést. 

Vállaltuk a Sportegyesület pályázatához szük-

séges önerő biztosítását. Növelni tudtuk a civil 

szervezeteink támogatását, abból a 350.000 Ft-

ból, amit a közbeszerzésnek köszönhetően az 

orvosi ügyelet szolgáltatásán spóroltunk meg.  

Mindezek mellett idén több mozgáste-

rünk van a szociális szféra területén. Minden 

óvodás gyermek ingyen étkezhet, és a rászoru-

ló szociális étkezők körében is biztosítani tud-

juk az ingyenes ebédet. 2000 Ft helyett már 

3000 Ft/fő összegben tudjuk támogatni Idősek 

Napján a 70 éven felüli lakosainkat. Diákjain-

kat az Arany János- és a Bursa Hungarica ösz-

töndíjakkal segítjük.  

Emellett minden mátraderecskei diák 

iskolakezdési támogatást kap idén. Büszke-

séggel tölt el, hogy létrehoztuk a Kis Angéla 

ösztöndíjat 1 millió Ft-os alappal, amely kizá-

rólag a mátraderecskei iskolában tanuló gyer-

mekek tanulását fogja segíteni. Minden itt ta-

nuló gyermek ingyen kap tankönyvet, egy osz-

tályt külön támogatunk az alap segítségével, 

valamint a tanév végén ösztöndíjban részesít-

jük a jól tanuló diákokat.  

A költségvetést 14 millió Ft-os tarta-

lékkal tudtuk tervezni a nem várt kiadások, s a 

pályázati önerő biztosítására, így biztonsággal 

várjuk az év feladatait. 

A 2016-os évben megnyílnak a pályá-

zati források. Idén a következő fejlesztéseket 

szeretné végrehajtani önkormányzatunk: 

- a Polgármesteri Hivatal épületének 

felújítása 

- az új iskola épületének felújítása 

- Kincses Fürdő kútjának megfúrása 

- Palackozó üzem építése 

- Műfüves pálya építése 

- utak-járdák építése, felújítása 

 

Forgó Gábor 
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2015. év Egészségturizmus-menedzsere: 

 a Mofetta ügyvezetője  
 

2013. augusztus 1-től vezeti a Széndioxid Gyógygázfürdőt Szőnyiné Tóth Zsuzsanna. Az eltelt két és 
fél évről és a 2016. február 1-én megkapott 2015. év Egészségturizmus-menedzsere díjról kérdez-
tem: 
 
- Hogy vagy? Legszívesebben csak ennyit kérdeznék, de az nagyon általános lenne. Ezért inkább 
konkretizálom kicsit: Hogy telt az elmúlt két és fél év? 
 
Röviden: Köszönöm, nagyon jól vagyok. Bővebben: Sok dilemmával, de óriási tenni akarással indul-
tam ennek a megtisztelő munkának. Az elmúlt két és fél év nagyon sok sikert hozott, de voltak 
nehéz pillanatok is. 
 
- Mik voltak a legfontosabb feladatok a Mofetta átvételekor? 
 
2013 májusában keresett fel Polgármester úr, hogy elvállalnám-e az ügyvezetőséget. A munkába 
lépésig sokat töprengtem a tennivalókon. Ezt három csoportra osztottam, és a mai napig e szerint 
intézem az ügyeket. Első a humánpolitika, második a marketing és harmadik az épületüzemeltetés. 
Kiemelten fontos volt az intézet végleges ÁNTSZ működési engedélyének megszerzése, mivel 
2006-tól ideiglenes engedéllyel működött a fürdő. Ami még az év decemberére sikerült is. Ez vo-
natkozik a széndioxid kezelésre, a reuma- és belgyógyász szakrendelésre, valamint a fizikoterápiás 
kezelésekre. A vérvételt a Parádfürdői Állami Kórház telephelyeként díjazás nélkül végezzük. Sze-
mélyi kérdésekben az orvosok idecsábítása volt a legnehezebb. Voltak személyi változások egyéb 
területen is, de a működés ettől függetlenül zökkenőmentes tudott lenni. A marketing feladatok-
ban nagyon sok volt az elmaradás. Kicsit kusza megállapodásokat, visszakövethetetlen szerződése-
ket találtam. Tudjuk jól, hogy a direkt marketing működik a legjobban, amikor egy elégedett ven-
dég több embernek is ajánl bennünket. Ez lett a fő iránya a reklámnak. Az épületüzemeltetésben is 
sok gond adódott. Felügyeleti rendszereket kellett újraindítani, a karbantartási szerződéseket át-
nézni, figyelni a minél gazdaságosabb üzemeltetésre. 
Tehát volt és van feladat bőségesen. Szeretném azonban kihangsúlyozni, hogy munkámhoz min-
den segítséget megkaptam és megkapok Polgármester úrtól, a Képviselő Testület minden tagjától 
és a Mofetta dolgozóitól. 
 
- Eredeti szakmáddal, az építészettel össze tudod-e egyeztetni az ügyvezetői feladatokat? 
 
Be kell vallanom, hogy egyre nehezebben megy. A Mofettában hat órában vagyok foglalkoztatva, 
de egy jó „gazda” nem nézheti az időt. Csak akkor megyek haza, ha minden rendben van mögöt-
tem. Tudom azonban, hogy az itt maradó kollégáim lelkiismeretesen végzik a dolgukat akkor is, ha 
nem állok folyton a sarkukban. Kialakult egy nagyon bensőséges családias hangulat közöttünk, 
amit remélem, a vendégeink is megéreznek. Természetesen délután-este-éjszaka jön a második 
műszak, mert a nagy „szerelmemet”, a tervezést soha, semmiért nem adnám fel.  
 
- Térjünk rá a napokban átvett kitüntetésre… 
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Január közepén Polgármester úrtól tudtam meg a hírt, hogy a Magyar Egészségturizmus Marketing 
Egyesület nekem ítélte a 2015. év Egészségturizmus-menedzsere díjat, melyet február 1-én a 
Kongresszusi Központban vehetek majd át a Turisztikai Évadnyitó Gálán.  
Nagyon örülök a kitüntetésnek, mert egyrészt visszaigazolás arra, hogy jó úton járunk, másrészt 
óriási marketing értéke van Mátraderecske és a Mofetta szempontjából is. Még a díjátadón riport 
készült velem, ami a Kossuth rádióban másnap reggel el is hangzott és egyenes adásos TV-s sze-
replés is várható. 
Szeretném még hozzátenni, hogy minden siker mögött ott van egy csapat! Egyedül nem sok 
mindenre lenne képes az ember. Mellettem ott állnak a fent említettek és a családom is rengete-

get segít: a férjem, a 
fiam és drága nagyné-
néim! 
 
- Mik a további ter-
vek? 
 
Az elmúlt három év 
20 %-os betegforga-
lom növekedését 
tovább szeretnénk 
emelni, mivel árbe-
vételünk legna-
gyobb részét a 
széndioxid kezelé-
sek adják. Üzleti 
partnereink számát 
is bővíteni szeret-
nénk a minél széle-

sebb ismertség elterjesztése miatt. Nem állunk meg határainkon belül. A lengyel OEP szakem-
bereivel és krakkói orvosokkal már elkezdődött a tárgyalás. Nagy lehetőség lesz, a gyógyhellyé 
nyilvánítás! A mátraderecskeiek számára nyújtandó ingyenes szolgáltatási palettát is szeretném 
szélesíteni. A vendégek részére folyamatosan bővítjük a „szabadidős” tevékenységek listáját is. 
Van teendő az épület felújítással is. Nagy álmom egy szanatórium létrehozása. Úgy gondolom, 
nem unatkozunk az elkövetkezendő időszakban sem. 

 
- Gratulálok az elért sikerekhez és kívánok a továbbiakhoz jó egészséget, kitartást! 
 
Nagyon köszönöm. A Mofetta minden dolgozója azon fáradozik nap, mint nap, hogy Mátrade-
recske egy virágzó kis településsé válhasson a gyógy-turizmus által. 

Balákné Kovács Klára 
 

A Mofetta 2003. Kft. tájékoztatja a lakosságot, hogy 2016. április 1. naptól csak azok a mátraderecskei 
állandó lakosok vehetik ingyenesen igénybe a fizikoterápiás kezeléseket, akiknek a mofettai reumatoló-
giai szakrendelésen Dr. Lászlófi Andrea írja ki a terápiát.  
Megértésüket köszönjük! 

Szőnyiné Tóth Zsuzsanna 
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Tisztelt Mátraderecskeiek! 
Mint az bizonyára Önök előtt is ismert, településünkön az orvosi ügyelet ellátása közel egy éve - 

2015 áprilisa óta - vita tárgyát képezi a környéken érintett 7 önkormányzat között.  

Az orvosi ügyelet elfogadható áron és magas színvonalon való biztosítása kiemelten fontos a tele-

pülés vezetősége számára, ezért Mátraderecske álláspontja mindvégig az volt, hogy folytassunk le 

közbeszerzést a legmegfelelőbb szolgáltató kiválasztására. Ez egyébként törvényben előírt köteles-

ségünk is. Úgy gondoltuk, hogy a közbeszerzést követően azonos feltételek mellett, olcsóbban lehet 

majd helyben az orvosi ügyeletet biztosítani. Fontos tudni, hogy 2004-ben a szolgáltatók megverse-

nyeztetése nélkül történt a szerződéskötés erre a nélkülözhetetlen feladatra. 

Miután eredményesen lezártuk a közbeszerzést, 2016. január 8-án aláírtuk a szolgáltatási szerző-

dést. Az elképzelésünk beigazolódott, számításunk bevált, hiszen komoly összeget spórolunk meg a 

közbeszerzésnek köszönhetően nem csak Mátraderecskének, hanem a szerződésben részes többi 

önkormányzatnak is. 

A településekre vonatkozóan a következő megtakarításokat értük el éves szinten a korábbi, 

Mesarthim Kft.-vel kötött szerződéshez képest: 

Mátraderecske: 348.360 Ft. 

Ebből a megtakarításból idén a következő szervezeteket tudjuk támogatni: 

 Polgárőr Egyesület: 150.000 Ft. 

 Nyugdíjas Klub: 100.000 Ft. 

 Asszonykórus: 100.000 Ft. 

 

Mátraballa: 362.544 Ft. 

Recsk: 254.940 Ft. 

Bodony: 284.760 Ft. 

Parád: 199.956 Ft. 

Sirok: 308.544 Ft. 

Mindösszesen: 1.655.652 Ft. 

Az egészségügyi ellátásban azonban nem a finanszírozás a legfontosabb szempont, hanem az embe-

rek biztonságos egészségügyi ellátása. A bizalom nehezen vívható ki és könnyen elveszíthető. 2015 

végén a szolgáltató ezt tette kockára, amikor finanszírozási vitánk miatt a mátraderecskei lakosokat 

hozta bizonytalan helyzetbe, s az sem kizárt, hogy önkormányzatunkat akarta kedvezőtlen színben 

feltüntetni. Folyamatosan volt szerződésünk, és a közbeszerzés nyertese is a Farmavizit Kft. lett. Az 

orvosi ügyeletet végző cégnek kötelessége a lakosokat ellátni főképp, hogy mindvégig szerződésben 

állt az önkormányzattal. Erre törvény, valamint az orvosi eskü is kötelezi. 

Egy dolgot azonban mindenképpen ki kell emelni: az orvosi ügyeletnek nem kötelező házhoz men-

ni. A szolgálatot teljesítő személyzet a beérkező hívás alapján dönti el, hogy kivonulnak, mentőt 

hívnak, vagy másnap a háziorvoshoz irányítják a beteget.  

Rendkívül fontos számomra, hogy az ügyeleti ellátásban helyi háziorvosok dolgoznak. Ők ismerik a 

betegeket, helyismerettel rendelkeznek, nélkülük nem könnyen képzelhető el minőségi ellátás. En-

nek biztosítása érdekében az önkormányzat minden szerződésben foglalt kötelezettségének meg fog 

felelni a jövőben is. 

A településünk lakosainak egészsége és biztonsága az egyik legfontosabb kötelességünk. A telepü-

lés vezetőjeként kiemelt felelősségemnek érzem, hogy a betegek érdekében mindent megtegyek az 

orvosi ügyelet törvényes keretek közötti, szabályos, ellenőrizhető és átlátható működéséért. 

Forgó Gábor 
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Hősökre emlékeztünk… 
 
Országszerte több településen, köztük falunkban, Mátraderecskén is megemlékeztünk a doni áttörés 

73. évfordulójáról. Az ünnepélyes emlékezést január 17-én délben tartottuk a Hősök parkjában, a 

két világháború derecskei áldozatainak emléket állító szobornál. Hősökre emlékeztünk….azokra a 

hősökre, akik életüket áldozták a háborúban, a fronton.  

A hozzátartozóik: anyák, apák, testvérek, feleségek, fiak és lányok aztán hosszú évekig, évtizedekig 

várták haza szeretteiket. Bíztak abban, hogy csak hadifogságba estek és egyszer majd belépnek az 

ajtón. A legtöbbjük azonban hiába várt erre. Aztán az idő múlásával szépen lassan megtanultak 

együtt élni az elfogadhatatlannal: szeretteik valahol messze orosz földön, az egykori futóárkok al-

ján, vagy tömegsírokban alusszák örök álmukat. 

 

A megemlékezés napján a hideg idő és szél ellenére is szép számmal jelentek meg és tisztelegtek 

falunkbeliek a világháborús emlékműnél. 

Emlékezésünket megtisztelte jelenlétével: 

 Lamos Imre dandártábornok úr, az MH 86. Szolnok Helikopter Bázis Helyőrség pa-

rancsnoka;  

 Kiss Róbert ezredes úr, MH 86. Szolnok Helikopter Bázis;  

 Dr. Illésfalvi Péter hadtörténész, a HM Társadalmi Kapcsolatok Hivatal igazgatója;  

 Kiss Balázs főhadnagy úr, a HM Társadalmi Kapcsolatok és Háborús Kegyeleti Főosz-

tály munkatársa;  

 Horváth László országgyűlési képviselő úr;  

 Dr. Nagy Tibor János, a Heves Megyei Kormányhivatal Pétervásárai Járás Kirendeltsé-

gének vezetője;  

 a Magyar Honvédség Légierő Zenekara Szolnokról, Molnár János százados úr vezetésé-

vel; 

 polgármester úr, a képviselőtestület tagjai;  

 a hadi özvegyek és árvák. 

Az ünnepi műsor a díszőrség, majd a történelmi zászlók bevonulásával kezdődött. Közösen eléne-

keltük a Himnuszt, utána ünnepi beszédben emlékezett a történelmi eseményekről és az életüket 

föláldozó hősökről:  

 polgármester úr;  

 Lamos Imre dandártábornok úr;  

 Dr. Illésfalvi Péter igazgató úr;  

 Kiss Balázs főhadnagy úr. 

Nováki Zsombor szavalatával folytatódott az ünnepi műsor, majd a Nyugdíjas Klub emlékeket és 

érzelmeket megindító katonadalokkal emlékezett. A tisztelet és az emlékezés koszorúinak elhelye-

zése után közösen énekeltük a Szózatot és meghallgattuk a katonai takarodót. Végezetül levonultak 

a történelmi zászlók és a díszőrség. Méltóságteljes és ünnepélyes megemlékezésben volt részünk! 

A meghívott vendégek tiszteletére a Magyar Honvédség Légierő Zenekara még egy rövid műsort 

adott a Sportcsarnokban. 

 

Rövid történelmi áttekintés a hetvenhárom évvel ezelőtti eseményekről: 

a második világháborúban 1943. január 12-én kezdődött a Don-kanyarban a szovjet Vörös Hadse-

reg támadása, amelyben a magyar hadsereg mintegy százezer katonája vesztette életét, köztük sok 

falunkbeli férfi is, akiket a frontra vittek harcolni. 
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Annak idején a Magyar Királyi 2. Honvéd Hadsereget német követelésre, kormányközi egyezmény 
alapján küldték ki a keleti frontra. A frontra kivonuló 207 ezer emberből álló hadsereg fegyverzete 
és felszerelése hiányos és korszerűtlen volt. Az ütközetben közel százezer magyar katona vesztette 
életét. 
 

73 éve, 1943. január 12-én 
kezdődött meg a Don-
kanyarban a szovjet áttö-
rés. A Vörös Hadsereg of-
fenzívája 12-én a reggeli 
órákban indult meg, -40 
fokos hidegben, és az elhú-
zódó hősies utóvédharcok-
ban a Magyar Királyi 2. 
Honvéd Hadsereg teljes 
széthullását okozta. A ma-
gyar csapatok szívósan el-
lenálltak, azonban az ir-

galmatlan orosz túlerő térdre kényszeríttette a honvédjeinket. A magyar katonáknak irreálisan 
hosszú, több mint 200 kilométeres frontvonalat kellett megtartaniuk. Mindezt nyári felszerelés-
ben, ugyanis a téli hadfelszerelés nem érkezett meg, a német hadvezetés – a megállapodások elle-
nére – nem látta el a magyar csapatokat a beígért korszerű fegyverekkel, ráadásul szállítókapacitá-
sukat sem bocsátották a katonáink rendelkezésére. 
 

A kilátástalan helyzet ellenére a magyar honvédek az iszonyatos körülmények között több napon 
át keményen védekeztek, ezzel emberfeletti hőstettet hajtottak végre, de végül a kommunista 
hadigépezet maga alá gyűrte a Keleti Front védvonalát. A harcokban és a hosszú visszavonulás 
alatt 100-120 ezer magyar katona vesztette életét. 
 

A 2. hadsereg élelmezési létszáma a korabeli jelentések szerint: 1943. január 1-jén 194 334 fő volt, 
március 1-jén 100 818 fő, hiány 93 516 fő. Kórházvonaton 28 044 sebesültet és beteget szállítottak 
haza, 28 ezer fő fogságba esett, a véres veszteség (elesettek és megfagyottak) 41 792 fő. 
 

A doni katasztrófa az egyik legsúlyosabb vereségként vonult be a magyar hadtörténetbe, és a má-
sodik világháború magyar történetének meghatározó elemévé lett a történelem emlékezetében. 

Balákné Kovács Klára 
 

Tisztelt Mátraderecskeiek! 
 

2014-ben összefogással sikerült felújí-

tanunk hőseink szobrát. Minden évben itt em-

lékezünk meg az elesett katonáinkról és hozzá-

tartozóikról. Nem feledjük helytállásukat so-

hasem!  

A park túloldalán azonban a 2. világháborúban 

az ellenség oldalán harcoló katonák földi ma-

radványai nyugszanak. Nekik is kijár a tiszte-

let, ők is hazájuk parancsát követve haltak hősi 

halált. Önkormányzatunk szeretné felújítani az 

emlékművet. A Honvédelmi Minisztériummal 

felvettem a kapcsolatot, mindenbe segíteni 

fogják munkánkat. Az első lépés az információ 

gyűjtése. Tisztelettel kérek mindenkit, hogy 

akinek bármilyen információja, fényképe van 

arról, hogy kiket temethettek el a szovjet sírba 

jelezze felénk! 

Nekünk ezután fel kell venni a kapcsolatot az 

orosz, vagy román minisztériumokkal, és csak 

ezután kezdhetünk hozzá a munkához. Biztos 

vagyok benne, hogy újabb összefogással sike-

rülni fog méltó emléket állítani az itt nyugvó 

hősöknek! 

Forgó Gábor 
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Megismerkedésem a labdarúgással 

Az alább közölt cikket Kovács Bertalan írta. 

Már az előzőekben is beszéltünk arról, hogy 

ezt a visszaemlékezést megjelentetjük a Mát-

raderecskei Hírmondóban. Sajnos azonban 

Berta bácsi 2015. októberében elhunyt. Így ő 

már kinyomtatva nem olvashatja, de reméljük, 

még sokakban idéz fel régi emlékeket.  

 

1938-ban a Mátraderecskei Levente egyesület-

nek lettem a tagja. 

1944. június 31-ig a leventefoglalkozás és a 

kiképzés általában szombaton és vasárnap dé-

lelőtt voltak. A Levente egyesület három sza-

kaszra volt beosztva 14 éves kortól 20-21 éves 

korig. 

Leventeoktatóink voltak: Kis Sándor, Bolyki 

Imre, Fejes Mátyás, Bögös Lajos, Kojvek Ist-

ván, Orosz István rajparancsnok. 

A kiképzések általában a régi iskola udvaráról 

kiindulva a téglagyár közelében lévő legelő 

területén voltak. Kezdetben általában sokat 

tornáztunk, alaki kiképzéssel fapuska gyakor-

latokat és gránátdobásokat végeztünk. 

Időközben megkedveltük a futballozást és 

megkértük Kis Sándor leventeoktatónkat, hogy 

szeretnénk megszervezni egy futballcsapatot. 

Nagyon örült a kezdeményezésnek és az ő 

irányításával el is kezdtük az első futballozást 

rongylabdával. Még az oktatónk is játszott 

velünk és annyira megkedvelte, hogy a követ-

kező meccsre már szerzett egy bőrlabdát. Ek-

kor még a futballpálya méretét sem tudtuk. 

Recsken azonban már abban az időben komoly 

futballcsapat volt, MB2-esnek megfelelő játé-

kosokkal. Ezért Tojú János, Körű Pista, Ko-

vács Sanyi és én magam elterveztük, hogy 

bemegyünk Recskre felmérni a pálya hosszát 

és szélességét, illetve a kapu méretét. Sanyinak 

az apja kőműves volt, így hozott magával egy 

25 méteres mérőszalagot és fölmértünk min-

dent. Idehaza jövet a leventefoglalkozás után a 

jelentkező futballistákkal el kezdtük a legelőn 

a pályaméretét kialakítani. A méret szerint a 

négy sarkon, a korner vonalon és középen le-

ütöttünk 6 fakarót és kitapostuk a vonalakat, 

majd a karók helyén kivágtuk a gyeptéglát. A 

kezdetben a kapu méretét kabáttal jelöltük ki. 

Azokban az időkben a leventefoglalkozás ide-

jén, a jelenlegi parókia üres területén sokszor 

30-40 gyerek csapatonként, rongylabdával 

futballoztunk a saját ruhánkban és bakancsban 

vagy mezítláb, órákon keresztül. 

A következő leventefoglalkozáson Kis Sándor 

oktatónkkal közöltük, hogy a foglalkozás ideje 

után szeretnénk az általunk felsorolt, kijelölt 

játékosok és a leventékből jelentkezők között 

egy meccset játszani. Az oktatónk nagy 

örömmel, büszkén járult hozzá. Itt már bőrlab-

dával játszottunk. A csapat így állt fel: 

Kis Sándor leventeoktató, levezető bíró 

Játékosok: Kis tojú János balösszekötő, Zám 

körű István védő, Kovács Bertalan középcsa-

tár, Kis István védő, Kis rubi József jobbszél-

ső, Horváth cipe József védő, Horváth Sándor 

csatár, HorváthSándor alsó  összekötő, Ko-

vács Sándor jobb összekötő, Zám László ka-

pus, Kis gyurka József balszélső, Hici Imre 

csatár, Bolyki István csatár, Kocsa Imre védő, 

Orosz István összekötő 

A vasárnap délután 3 órakor lejátszott mérkő-

zés eredménye 7-0 volt, a kijelölt játékosok és 

a leventékből jelentkezők között. 200 néző 

volt. Én középcsatárként játszottam és 3 gólt 

rúgtam. 

1938-39-ben vasárnaponként a nyári időben 

még csak a falubeli futballt szerető játékosok-

kal futballozgattunk, mert a közeli falvakból 

csak Recsken volt futballcsapat. 

1940 előtt is már dolgoztam több futballista 

társammal a Mátraderecskei Téglagyárban.  

Kis Miska Jano bácsi asztalosként dolgozott a 

gyárban és 1940-ben megkértük, csináljon két 

futball kaput. A művezetőtől kértünk enge-

délyt. Így lett először fa kapunk. 1942-43-44-

es években már a környező falvakban is meg-

kezdődött a futballozás a levente egyesület 

alapján. A következő foglalkozás időszakában 

már szinte be volt iktatva. Ezután már Recs-

ken, Parádon, Bodonyban, Mátraballán, Újfa-

luban, Dorogházán, Novákon, Kisterenyén is 

voltak futballcsapatok. Így már játszottunk 

ezekben a falvakban is. 

(folytatás a 10. oldalon) 
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A lejátszott meccsek alapján a Mátraderecskén játszott meccseink 70 %-át megnyertük. Felszerelé-

sünk egy bőrlabda, a ruházatunk és cipőnk a sajátunk volt. Előfordult, hogy mezítláb, kimeszelt pálya 

nélkül és kabáttal kijelölt kapu mellett futballoztunk. Én, mint középcsatár 1943 és 1944 tavaszi 

fordulóján 34 gólt rúgtam.  

Ezzel befejeztem a labdarúgást, mivel 1944 augusztusában bevonultam katonának Budapestre. Kato-

nai bevonulásom alkalmával a századunkban felismertük Háda József bajtársunkat. Ezekben az idők-

ben ő volt a magyar labdarúgás legjobb kapusa. 

Budapestről elindítottak minket, de azt sem tudtuk, hogy hová, majd végül Lábatlan községbe értünk, 

ahol 2 hétig tartózkodtunk. Semmi kiképzés már nem volt, csak tornáztunk. A futballpályán való 

tartózkodásunk idején Háda kapus kérdezte tőlünk, hogy ki szeret futballozni, jelentkeztünk vagy 

negyvenen. Váltakozva 20 perc után kiszemelt 22 játékost, akik között kétszer 30 perces mérkőzés 

történt, aminek 3-0 lett az eredménye. Háda kapus védett és én rúgtam neki egy gólt, ami nekem 

nagyon emlékezetes. 

Sajnos, később innen elindulva megtudtuk, hogy Németországba megyünk, Drezdába és az Elba 

folyó mellett lévő riesai katonai laktanyába. Ezt az 1450 km-es utat gyalog tettük meg. 

 

Kovács Bertalan 

 

Ezen a képen Polgármester Úr köszönti otthonában Berta bácsit, mint a falu legidősebb férfi lakosát 

településünk által szervezett Idősek Napján. Berta bácsi 2015. október 6-án, 92 éves korában hunyt 

el.  

Nyugodjon békében! 
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Karácsonyi ünnepség az óvodában 
 

A karácsony a legszebb, 

legmeghittebb ünnep az 

óvodában. Hosszas ad-

venti készülődés, díszítés 

és ajándékkészítés előzte 

meg. Az óvoda minden 

pontja az ünnep hangula-

tát tükrözte. Gyönyörű 

verseket, dalokat tanultak 

a gyermekek, és nagyon 

várták, hogy mit hoz ne-

kik a Jézuska, mi kerül a 

fa alá. Az ünnepséget 

december 18-án tartottuk. 

Reggelre, amikor megér-

keztek a gyerekek sok-sok játék várta őket a karácsonyfa alatt és máris birtokba vehették a társasjá-

tékokat, puzzle-et. A nagy középső csoportosok Betlehemes játékokat adtak elő a templomban a 

szülők és a vendégek nagy örömére.  

 

Bál, bál maszkabál az óvodában 
 

Február 12-én ebéd után érkeztek a szülők, 

nagyszülők a télbúcsúztató farsangi bálra. Az 

óvoda díszítése, hangulata hűen tükrözte a 

vidámság, a farsang hangulatát. Előző nap már 

bohócokat, szemüveget, különböző farsangi 

díszeket készítettünk a szülőkkel együtt.  

A műsort egy színes felvonulással indítottuk, ahol 

minden gyermek már jelmezbe öltözve vonult be a 

„Baj van a részeg tengerésszel…” kezdetű dalra. A 

tornaterem zsúfolásig megtelt, és nagy tapssal fo-

gadták a jelmezesek felvonulását. A műsorban külön 

táncot mutattak be a kicsik és nagyobbak is. A vé-

gén a nagy-középsősök felkérték a kicsiket és a szü-

lőket is egy táncra. A bál végén tombolasorsolást is 

tartottunk, melynek nagy sikere volt. A tombolatár-

gyakat a szülők hozták. Szinte mindenki nyert vele, 

s a gyerekek nagyon örültek a nyereményeknek. A 

befolyt összegből kirándulni visszük a gyerekeket.  

Csortosné Horváth Magdolna 
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TEMETJÜK A TELET 

Ebben az évben, időben 

temettük a telet az isko-

lánkban, már 12-én 

megrendezésre került a 

Farsangi bálunk, amely 

elmondható, hogy gazdag 

produkciók, jelmezek 

karneválja volt, minden 

osztály kitett magáért. 

  „Ez itten a maszkabál, 

minden gyerek maszkba 

jár”- olvashatjuk egy ismert 

farsangi versben, s 

gondolhatták azok, akik 

2016. február 12-én, Mátraderecskén a Sportcsarnokba látogattak. Bár maszkot nem mindenki 

viselt, azért bőven akadt látnivaló. 

A hagyományokhoz híven az osztályok egyedi produkcióval készültek, és egyéni jelmezesekből 

sem volt hiány, az ő bemutatkozásuk nyitotta meg a mulatságot. Tiszteletét tette nálunk az aranyos 

kis Zebra, a félelmetes Darth Vader, a vadnyugati Cowgirl, Piroska a farkas nélkül, Batman, és 

még sorolhatnánk. 

A jelmezesek felvonulása után a parkettre perdültek a 3. és 4. osztályosok, akik vidám 

„zebráskodással”, riszálással teremtettek fergeteges hangulatot. 

Őket követték az 1. és 2. osztályos kócos, kis ördögök bájos táncukkal, 

majd az 5. osztályosok a Csórók és a Polgármester című mókás produkciója tette próbára a 

közönség nevetőizmait. 

Hamarosan következett a 6. osztály színes néptánca, 

a 7. osztály különleges tánc illúziója, 

a sort pedig a nyolcadikosok látványos görög tánca zárta. 

A farsang a bemutatók után táncversennyel folytatódott, a zsűri díjazta az egyéni jelmezeseket, 

majd kezdetét vette a tombolahúzás. A programok között folyamatosan működött a szülői 

munkaközösség által üzemeltetett büfé, ahol finom szendvicseket, italokat-édességeket kaphattak 

a résztvevők. Igazán 

remek hangulatú far-

sangi bál kerekedett, 

köszönjük mindenki 

munkáját! 

De mit is kellett elte-

metnünk? Melyek vol-

tak azok a téli progra-

mok, amik a télbúcsúzta-

tóval a feledésbe kerül-

tek? 

Decemberben hagyomá-

nyainkhoz híven vártuk a 

Mikulást és a Kará-

csony eljöttét.  
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Ajándékkészítés, ajándékozás, versek tanulása, betlehemezés, dalok, zenei produkciók, ezek jellemez-

ték az ünnepek közeledtét. Mikuláskor báloztunk is a szülők jóvoltából, karácsonykor pedig - mint 

ahogy már ez is hagyomány - az iskolai ünnepség mellett részese voltunk a falu lakóit is megmozdító 

falusi karácsonynak. Az ünnep előtt az iskolából több énekkaros a Muzsika TV szervezésében, Gábor 

tanár bácsi irányításával egy közös produkción vett részt Egerben. Sok osztály klubdélutánon is 

mulatozott, hogy még tovább fokozza azt az örömérzetet, azt az egymáshoz való tartozás érzetét, 

melyet a decemberi hónap amúgy is magával hordoz. 

Volt osztály (3-4. osztály), 

akik Zsuzsa néni vezetésé-

vel egy izgalmas mozielő-

adást néztek a Plázában, 

mások (7. osztály) Bogi 

tanár néni irányításával le-

galább ilyen izgalmas ki-

szabadulós játékon vettek 

részt az egri Urániai mozi-

ban. Az alsó tagozat még 

egy szép színházi élmény 

részese is lehetett. A Gárdo-

nyi Géza Színházban, a 

Hókirálynő című mesejáté-

kot nézték meg. 

 

Még szintén téli programunk volt a felső tagozatosok számára szervezett egészségfejlesztési nap, 

melyet az egri Népegészségügyi Osztály segítségével tartottunk. 

Nagy-nagy élmény volt az egész 

iskola számára, amikor ellátogat-

tak hozzánk Egerből az NB I-es 

kézilabdások. A sportcsarnok-

ban nemcsak megnézhettük, de 

aktív szereplői lehettünk egy NB 

I-es szintű edzésnek. A gyerekek 

együtt futhattak, együtt végezhet-

ték a különféle gyakorlatokat a 

játékosokkal. A tanulóknak 

annyira megtetszett ez az edzés, 

hogy azóta az 1-2. osztályosok 

már „élesben próbálgatnak” Máté 

tanár bácsival. 
 

Kis Lászlóné, Pádár Szabolcsné 

 
 
 

MÁTRADERECSKEI HÍRMONDÓ Kiadja: Mátraderecske Községi Önkormányzat 3246 Mátraderecs-

ke, Hősök tere 12. T: 476-123. Felelős kiadó: Forgó Gábor, Felelős szerkesztő: Barcziné Horváth Márta, Tördelő 

szerkesztő: Barczi József, Írták: Balákné Kovács Klára, Csortosné Horváth Magdolna, Forgó Gábor, Kis László-

né, Pádár Szabolcsné, Kürtősi Jánosné, Szőnyiné Tóth Zsuzsanna 

Ny. Sz. 17523/1998 

Nyomdai munkálatok: GARAMOND kiadványszerkesztő Eger 
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Néptánc a munkája, néptánc a hobbija 
Beszélgetés Szabó Ágnes néptáncpedagógussal, a  

ki a Mátraderecskei Általános Iskolában is tanítja 

a néptánc szeretetére és lépéseire a gyerekeket, és 

a Nógrád Táncegyüttes művészeti vezetője 

 

Hogy érzed magad az anyaiskoládban?  

Nagyon örülök, hogy abban az iskolában tanítha-

tom a néptáncot, ahol én magam is tanultam 

nyolc évig, és ahol megismertem a néptánc alap-

jait és magával ragadó hangulatát.  

Igen, itt a mátraderecskei általános iskolában 

tanultam, itt végeztem el a nyolc osztályt. Nagyon 

furcsa volt eleinte, hogy azokkal a tanító- és tanár 

nénikkel, bácsikkal dolgozom együtt, akik engem 

is tanítottak. De olyan kedvesen, barátságosan, 

szeretettel fogadtak, hogy gyorsan oldódott ben-

nem az a „kis” szorongás.  

Ahogyan már említettem, a néptánc alapjaival is 

ebben az iskolában ismerkedtem meg. Első osztá-

lyos koromtól egészen nyolcadikig a Luca tánc-

együttesben táncoltam, sőt még gimnazista ko-

romban is vissza-visszajártam a hétvégi próbákra. 

Persze a családi indíttatás is adott volt. Édesapám, 

Szabó János, egész fiatalon kezdett táncolni 

Salgótarjánban, a Nógrád Táncegyüttesben. Sőt, 

alapító tagja az együttesnek. Ez negyven éve 

történt. Azóta töretlen a tánc-szeretete. Ma már az 

együttes vezetője.  

Te is táncolsz a Nógrád Táncegyüttesben…. 

Igen. A Lucából mentem Bodonyba, a Kender-

szer Néptáncegyüttesbe, majd rövid idő elteltével 

a Nógrádba vezetett az utam. Ez még a gimnázi-

umi éveim alatt történt. A próbanapokon Egerből 

buszoztam Salgótarjánba, majd onnan késő este 

haza, Mátraderecskére.  

Ez lett a szakmád is. 

Érettségi után a Magyar Táncművészeti Főiskolá-

ra jelentkeztem, egészségtan-tanár – táncpedagó-

gus (néptánc szakirány) szakra. Fölvet-

tek….elvégeztem….azóta én magam is tanítom a 

táncot. Ezen évek alatt a Nógrádban lévő jelenlé-

tem töretlen és meghatározó volt. Az együttes 

pályája folyamatosan ívelt fölfelé és még a mai 

napig sem állt meg ez a mutató. 

2010-ben felkértek Husvéth Csaba kollégámmal 

együtt, a művészeti asszisztensi feladatok ellátá-

sára. Megtisztelő felkérés volt, melyre szívesen 

igent tudtunk mondani.  

Többen láttuk a decemberi jubíleumi előadá-

sotokat Salgótarjánban. A 40 éves Nógrád 

Táncegyüttes fergeteges műsorát. Ott többször 

elhangzott a neved. Elmondod miért? 

Jelenleg a Váczi Gyula Alapfokú Művészeti 

Iskolában vagyok főállású táncpedagógus. Az 

iskolán keresztül egyre több gyermek ismerked-

het meg azzal a hagyománnyal és kultúrával, 

melyet a néptánc adhat. A művészeti iskolás 

diákokon kívül – akik délutáni elfoglaltságként 

járnak táncolni – az általános iskolák első és 

második (van, ahol harmadik) osztályos tanulói is 

betekintést kapnak ebbe a világba. Ezekben, az 

általános iskolákban, a kötelező minden napi 

testnevelés óra keretein belül van a 

néptáncoktatás.  

A Nógrád Táncegyüttes utánpótlás csoportjai 

közül az Ifjú Nógrád Táncegyüttessel, a Sisere 

Gyermektáncegyüttessel és a Nefelejcs 

Gyermektáncegyüttessel dolgozok együtt. A 

gyermek és ifjúsági csoportokon kívül több kore-

ográfiát is készítettünk a jelenlegi Nógrád Tánc-

együttesnek.  

Volt még valami…. 

Igen! 2016. január elsejétől a Nógrád Táncegyüt-

tes művészeti vezetője lettem, Husvéth Csaba 

kollégámmal együtt. Megtisztelő, ugyanakkor 

felelősségteljes feladat. Az együttes szárnyal és 

mi mindenképp szeretnénk megtartani ezt a 

magas színvonalat, melyet ma a Nógrád jelent a 

táncosoknak, a nézőknek és persze a szakmának 

is. Fontosnak tartjuk, hogy ne feltétlenül arról 

szóljon az együttes és a csoportok élete, hogy 

megfeleljünk, hanem magáról a közösségről, a 

közösségben való szeretetről és jókedvről. Ha 

ezek meg vannak egy (bármilyen) csoporton 

belül, biztosan szárnyalni fog. 

Budapesten, a Művészetek Palotájában is 

bemutatkoztatok. Többen mentünk utánatok 

Mátraderecskéről! Megérte! Nagy élmény 

volt! 

A Palóc madonnák című, egész estét betöltő 

produkciónkat vittük el Pestre. A hagyományos 

táncelőadással szakító, vers- és énekbetétekkel 

színesített előadás, a paraszti társadalomban élő 

nők áldozatvállalását, családi összetartó erejét 

dolgozza fel. Mindezt úgy, hogy közben azt 

hirdeti: minden nőben ott rejtőzik egy Madonna. 

Gratulálunk a Nógrádos sikereidhez, az iskolai 

munkádhoz, az előadásokhoz! Kívánjuk, hogy 

még sokáig taníthasd a derecskei gyermekeket 

is a tánc művészetére és szeretetére! 

Balákné Kovács Klára 
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ANYAKÖNYVI HÍREK 2016. 

   Gratulálunk a gyermekek születéséhez! 
 

Gyermek neve Születés ideje Anya neve Apa neve Lakcím 

Tóth Kornél 2015. 10. 16. Nagy Krisztina Tóth Róbert Zrínyi út 12. 

Elek Lilien Hanga 

Fónad Flóra 

Csikós Martin 

Horváth Tamás 

Csík Liliána 

Puporka Diána Szandra 

Csikós Hanna 

Szluka Léna 

2015. 10. 21. 

2015. 11. 06. 

2015. 11. 11. 

2015. 11. 24. 

2015. 12. 07. 

2016. 02. 03. 

2016. 02. 07. 

2016. 02. 11. 

Kecskés Nikolett 

Berta Barbara 

Didics Viktória 

Balogh Natasa 

Baranyai Katalin 

Nagy Szandra 

Csikós Jennifer 

Bokor Brigitta 

Elek Gyula 

Fónad Dávid 

Csikós István 

Horváth Tamás 

Csík Benjamin 

Puporka József 

Burai Béla 

Szluka Attila 

József Attila út 2.  

Domb út 5. 

Arany János 52/b 

Kanázsvár út 47. 

Kanázsvár út 25. 

Kanázsvár út 69. 

Kanázsvár út 55/1 

Bartók Béla út 12.  
 

Sok boldogságot az ifjú házasoknak! 
 

 Nagy Mária –  Kukucska Géza 2015. október 17. 

 Részvétünket fejezzük ki az elhunytak hozzátartozóinak! 

Salamon József 81 év  2015. 10. 01. 

Kiss István 82 év  2015. 10. 08. 

Dénes Zsigmondné 71 év  2015. 10. 22. 

Zám Jánosné    84 év  2015. 10. 30. 

Tóth Andrásné   74 év  2015. 11. 16. 

Orosz Sándorné   95 év  2015. 11. 22. 

Kis Jánosné   89 év  2015. 11. 22. 

Kis Lőrinc   88 év  2015. 11. 24. 

Botos Antalné   83 év  2015. 11. 27. 

Bolyki Sándorné  91 év  2016. 01. 07. 

Kis Erzsébet   80 év  2016. 01. 16. 

Gyetvai Árpád József 67 év  2016. 01. 31. 

Kocsány László   74 év  2016. 02. 11. 
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Vöröskeresztes hírek 
 

Adományok az ünnepek előtt 
A Magyar Vöröskereszt helyi szervezete 

adománygyűjtésen vett részt, hogy az ünnep 

közeledtével némi segítséget adhasson a 

legjobban rászorulók részére. 

Ennek eredményeképpen baby étellel, pelenká-

val valamint tartós élelmiszer csomaggal 

tudtunk enyhíteni a családok nehézségein. 

Ezt megelőzvén az óvodásoknak és az iskolá-

soknak adományoztunk teljes kiőrlésű bodza és 

lime töltésű péksüteményt. 

Igen nagy sikert aratott a gyermekek körében. 

Jól jött a használt ruha adomány is, amit 

pillanatok alatt válogattak át - szükségük 

szerint- az odaérkezettek. 

Mindezek a 2015. év vége felé történtek. 

Köszönet mindazoknak, akik munkájuk 

kapcsán segítségünkre voltak abban, hogy a 

vöröskeresztes aktivistákkal közösen –

sikeresen tudtuk eljuttatni az adományokat.  

Véradás 
2016. május 6-án, 9 órától 13 óráig 

véradás lesz a Kossuth úti általános 

iskolában.  

Kérünk mindenkit, aki teheti, adjon 

vért, segítve ezzel embertársainkon. 

A véradók a szükséges iratokat 

(személyi igazolvány, TB-kártya.) 

hozzák magukkal. 

Kürtösi Jánosné 

 

Mátraderecske lakossága, a számok tükrében 
 

Korosztály 2010.01.01  

állapot alapján (fő) 

2015.01.01.  

állapot alapján (fő) 

0-2 év 36  48 

3-6 év (óvodáskorú) 50 49 

7-10 év (alsó tagozatos gyerek) 77 53 

11-14 év (felső tagozatos gye-

rek) 

73 62 

15-18 év (középiskolás korú 

fiatalok) 

100 63 

19-40 év 560 510 

41-65 év 761 694 

66-80 év 333 333 

80 felett 62 81 

Össznépesség 2052 1893 

Születések száma 12 17 

Elhalálozás 40 29 
 

A táblázatból a 2010.01.01. és a 2015.01.01. adatokat lehet leolvasni. Lehet látni, hogy 5 év alatt 159 

fővel csökkent a lakosság száma. Örvendetes, hogy a születések számában, a 0-2 éves korosztály 

körében emelkedés tapasztalható. Ugyanakkor az iskolásoknál - akár általános, akár középiskolások 

számát nézzük, - igen nagymértékű a csökkenés. De ez mondható el a 19 évesektől a 65 éves 

korosztályig. A 66-80 évesek között stagnálás látható, ugyanakkor a 80 felettiek száma növekvő 

tendenciát mutat.  


